
 
 

 

ДО Г-ЖА ЛИДИЯ ШУЛЕВА 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ 

НА МИНИСТЕРСКИ СЪВЕТ  

И МИНИСТЪР НА ИКОНОМИКАТА 

 

Относно: Становище на Българска Стопанска Камара по “Проект за иновационна стратегия на 

Р България и мерки за нейната реализация”. 

Уважаема г-жо Шулева, 

Българска Стопанска Камара счита, че разработването на иновационна стратегия е необходим 

и важен елемент на държавната политика за повишаване на конкурентоспособността на 

икономиката. Споделяме Вашата оценка, че иновациите са най-сигурният начин за постигане на 

конкурентоспособност и повишаване на икономическия растеж. Към така предложения проект, 

който достатъчно изчерпателно обхваща стратегическите направления за развитие на иновациите, 

предлагаме и следните бележки и коментари: 

• Да се разработи нормативна основа за създаване на рискови фондове, стимулираща 

финансирането от тях на рискови иновационни проекти. Този източник за финансиране ще 

допълни и разшири предвидените финансиращи източници в стратегията; 

• Иновационният фонд към МИ да изпълнява и гаранционни функции при финансиране от 

банките. При ограничения ресурс на фонда споделянето на риска при банковото 

кредитиране ще означава включване на цялата банкова система с нейния финансов и 

кадрови потенциал за финансиране на иновативни проекти;  

• При кандидатстване за финансиране от Фонд ”Научни изследвания” задължително да се 

отчита: 

o изследването да завършва с интелектуален продукт – патент или “полезен” модел; 

o предложенията предварително да се отсяват от Патентното ведомство с цел да се 

установи наличие на патенти в съответната област като по този начин се 

предотврати разходването на средства и усилия за повторни изследвания на вече 

защитени с патент резултати в други страни; 

• Да се намалят държавните такси за регистрация на търговски марки и/или да се намали 

срокът за регистрация на търговските марки чрез кадрово укрепване на Патентно 

ведомство. Понастоящем средната цена е 400 лева, а срокът за регистрация беше удължен 

на 18 месеца. Ведомството реализира двукратно по-голям приход от необходимото за 

издръжката си. Според нас целта на ведомството е не да реализира печалба, която да се 

превежда в бюджета, а да подпомага иновационната дейност с по-евтини и бързи услуги; 

• Въпреки, че в стратегията се изключват данъчни преференции поради трудното следене на 

разходите, безспорните инвестиции в иновации, като например закупуването на лицензия и 

патент, могат да бъдат освободени от корпоративен данък; 

• При едновременното функциониране на двата фонда – за научни изследвания и за 

иновации, следва приоритетно да започне работа фондът за иновации. Целта е по-бързо да 

се получи ефекта от внедряването на вече готови иновативни разработки в практиката; 



 
• Важно място в иновационната стратегия трябва да заеме и подкрепата на дизайнерските 

разработки.  

В заключение, БСК подкрепя необходимостта от предложения проект за иновационна 

стратегия, като всички мерки за нейната реализация следва да водят до краен ефект – 

интелектуален продукт или икономическа възвръщаемост. 

С уважение, /п/ 

БОЖИДАР ДАНЕВ 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА БСК 

 


